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24 септември 2010 г. в зала “Сердика” 
на хотел “Шератон”, София се проведе семинарът 
“Интегриране на българските библиотечни ресурси. 
НАБИС – порталът за академичните библиотеки в 
България”, посветен на официалното представяне на 
Фондация “Национална академична библиотечно-
информационна система” (ФНАБИС).  Фондацията е 
учредена през май 2009 г. от Централната библиотека 
на Българската академия на науките, Софийския 
университет „Св. Климент Охридски” и Американския 
университет в България, със съдействието на Фондация 
„Америка за България”. Целта на Фондацията е да 
спомогне за интегриране на българските академични 
и университетски библиотеки чрез създаването на 
единен своден онлайн каталог. Той ще позволи 
търсене през общ интернет портал в каталозите на 
тези библиотеки, както на библиографска информация, 
така и на дигиталните им колекции. Всяка българска 
академична или университетска библиотека може 
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да стане асоцииран член на ФНАБИС и да включи 
своите записи в единния онлайн каталог. Така те 
ще са достъпни в интернет пространството на 
основата на най-съвременна софтуерна платформа. 
ФНАБИС провежда обучение на библиотекари, 
систем-библиотекари и систем-администратори 
по определени международни библиографски 
стандарти и по софтуерните продукти, необходими за 
създаване и поддръжка на националната библиотечно-
информационна мрежа.

В международния форум участваха видни лек-
тори, изтъкнати специалисти от Съединените щати, 
Великобритания, Германия и България. Приветствие 
поднесе посланикът на САЩ в България Джеймс 
Уорлик. На форума присъстваха повече от 200 биб-
лиотекари, компютърни специалисти и учени, които 
активно участваха в дискусията.

Динчо Кръстев, изпълнителен директор на 
НАБИС и директор на Централната библиотека на 
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БАН, изнесе пленарен доклад. В него той изложи основните задачи, цели и постижения на проекта. 
Докладът на Карън Калхун, вицепрезидент на OCLC, беше посветен на сътрудничеството 
между националните и регионалните библиотеки. Марк Даубах, вицепрезидент на Ex Libris и 
главен мениджър за Европа, се спря на проблема за общо управление на ресурсите посредством 
следващото поколение на автоматизираните библиотечни системи. Специалният гост на 
форума Дейвид Фарееро, директор на Националните архиви на САЩ, разгледа въпроса за 
„Отвореното правителство и националните архиви: поглед откъм Вашингтон”.

Всички материали от семинара са на интернет страницата на НАБИС: www.nalis.bg
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 септември 2010г. директорът на ЦБ на БАН подписа два договора за сътрудничество  
с Художествената галерия – и с Историческия музей „Искра” в Казанлък. Предметът на 
договорите е представяне на българското културно наследство в Интернет чрез използването 
на софтуерния продукт BASLIB.

на Българската библиотечно-информационна асоциация /ББИА/

На 30 юни 2010 г. се състоя изслушването на представители на библиотечната общност 
пред Комисията по културата, гражданското общество и медиите, предложено по време на 
срещата на ББИА с народните представители от Комисията в рамките на Националната 
библиотечна седмица. 

На събитието бяха поканени и представители на Министерството на културата в лицето 
на г-н Игор Чипев – началник на сектор „Литературно наследство”, както и г-н Боян Нушев 
– парламентарен секретар на МК. Сдружението беше представлявано от Ваня Грашкина – 
председател на ББИА, проф. Боряна Христова – директор на Националната библиотека, Анета 
Дончева – зам.-директор на  Националната библиотека, доц. Александър Димчев – декан на 
Философския факултет на Софийския университет, Емилия Милкова – директор на Регионална 
библиотека „Пенчо Славейков” – гр. Варна, Спаска Тарандова – зам.-директор на Столична 
библиотека, Слава Драганова – директор на Библиотека „Родина” – гр. Стара Загора и Ели 
Попова – директор на Изпълнителното бюро на ББИА. Народните представители – членове 
на Комисията, получиха материалите за изслушването няколко дни предварително, за да имат 
възможност да се запознаят обстойно с изложените в тях факти, проблеми и предложения.

Изслушването се ръководеше от Председателя на Комисията г-жа Даниела Петрова. 
Срещата премина в дух на добронамереност и обща загриженост за съдбата и бъдещото развитие 
на библиотеките в България. Г-жа Ваня Грашкина направи изложение по предоставените 
на депутатите материали, очертавайки основни проблеми в състоянието на библиотечния 
сектор в България: липсата на национална стратегия за развитието на библиотеките; 
спешна необходимост от мерки за ускоряването на изпълнението на Закона за обществените 



4

библиотеки; неотложната нужда от технологично обновяване на библиотеките и възможностите 
на законодателната и изпълнителната власт да съдействат активно на този процес; пропуските 
и наболелите проблеми в професионалната квалификация на библиотекарите и тяхното 
кариерно развитие; необходимостта от създаване на целеви фондове за капиталови разходи като 
възможно решение на проблемите на материалната база на библиотеките. Особено внимание 
беше обърнато и на адекватното отразяване на училищните и университетските библиотеки в 
законодателните документи, както и на това, че ББИА е внесла в указания срок предложения 
към Закона за училищното образование, касаещи мястото и ролята на училищните библиотеки в 
образователните и възпитателните процеси. Представянето на проблемите на библиотеките на 
национално ниво бяха допълнени с приоритети в отговорностите на Националната библиотека 
и нуждата от подкрепата на държавата, представени от проф. Боряна Христова: внесените 
и невзети под внимание предложения за изменения в Закона за културното наследство, 
изработването и финансирането на национална стратегия за дигитализация, създаването от 
Националната библиотека на национален регистър на инкунабули, редки и ценни издания.

Г-н Чипев отрази поставените проблеми чрез дейността на МК, като подчерта, че 
очакванията за финансиране на проектите за обновяване на фондовете на библиотеките по 
програмата „Българските библиотеки – съвременни центрове на четене и информираност” 
са насочени към Министерството на финансите, където тези средства са заделени в перото за 
култура. Участниците в срещата бяха информирани и за това, че по Закона за обществените 
библиотеки (ЗОБ) има създаден Национален съвет по библиотечно дело и е готов Правилникът 
за неговата дейност. В крайна фаза на одобрение се намират и други документи, изключително 
важни за прилагането на ЗОБ, а именно стандартите за библиотечно-информационно 
обслужване. Относно финансирането на библиотеките, г-н Чипев подчерта водещата 
отговорност на местните власти, а за технологичното обновяване на библиотеките очерта 
частично решение чрез проекта „Глобални библиотеки – България”.

В дискусията взе участие г-н Лютви Местан, който подчерта необходимостта от 
запълване на липсата на съвременна визия за читалището и библиотеката, която да запази 
една добра традиция и да вгради „съвременна функционалност” в тези институции. Изрази 
мнение, че засегнатият проблем с ДДС върху книгите и библиотечните услуги „не е панацея” 
и едва ли ще има дълготраен ефект. Очерта ролята на библиотеките и информацията като 
библиотечна услуга в контекста на постановките на Лисабонската стратегия и програмата на 
ЕС „Европа 2020”. Г-н Местан фокусира вниманието върху една огромна ниша в България 
– продължаващото образование или ученето през целия живот, като едно поле на дейност, в 
което „библиотеките нямат конкуренция”.

Проф. Стефан Данаилов сподели своите очаквания за ускоряване на процесите 
по привеждането на ЗОБ в действие, отбелязвайки, че вече е изминала една година 
от приемането му. Бившият министър на културата апелира към възстановяване на 
програмата за обновяването на библиотечните фондове, както и за активна подкрепа 
на технологичното обновяване на библиотеките. Във връзка с това той прояви интерес 
докъде е стигнало развитието на проекта „Глобални библиотеки – България”. Г-н 
Данаилов подкрепи предложението за увеличаване на административния капацитет 
на МК за по-оперативна дейност по отношение на проблемите на библиотеките. 

Председателят на Комисията изрази желание за редовни срещи по проблемите 
на библиотечния сектор, „за да се придвижва решаването на поставените проблеми 
и въпроси”.

Внесени от ББИА материали за изслушването:
Основни проблеми на библиотеките в България и предложения за тяхното 

модернизиране и развитие с Приложения:
1. Предложения на Националната библиотека „Св. св. Кирил и Методий” 

за изпълнение на Закона за обществените библиотеки и Закона за задължителното 
депозиране на екземпляри от печатни и други произведения 

2. Предложения на ББИА към Проектозакона за училищното образование.
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 на ББИА

Уважаеми колеги,
От името на УС на ББИА имаме удоволствието да ви поканим за участие в Националната 

кръгла маса по проблемите на междубиблиотечното заемане и електронната доставка на 
документи, която ще се проведе на 14 и 15 октомври в Регионална библиотека “П. Р. Славейков” 
– Велико Търново.

Темата на форума е: “Състояние и перспективи на междубиблиотечното заемане в 
България. Международни практики и документи”. 


